

## Nota de premsa

# La petita i mitjana empresa veu inseguretat jurídica i risc de quedar exclosa de la contractació pública en la llei de contractes d'atenció a les persones

*PIMEC i diverses organitzacions patronals del sector de l'atenció a les persones fan pública una declaració en la qual expressen la seva oposició a una part de l'articulat de la llei.*

*Consideren que la llei no provocarà la privatització de serveis públics, però podria posar en risc la igualtat d'accés a la contractació pública.*

*Alguns criteris d'adjudicació previstos a la llei discriminen la petita i mitjana empresa i no afavoreixen especialment la qualitat dels serveis públics.*

**Barcelona, 3 d'octubre de 2019.** PIMEC i les organitzacions patronals ACELLEC, AEC PYMES, UPIMIR, ASCEN, ACCAC, ACES i ACAD creuen que alguna de les crítiques que s'han realitzat al projecte de llei de contractes d'atenció a les persones, que s'està tramitant actualment al Parlament de Catalunya, no són justificades. Consideren que el text ni promou ni facilita l'externalització de serveis públics. Únicament estableix les condicions de la contractació pública dels serveis que atenen les persones amb paràmetres de qualitat, un cop ja s'ha decidit la seva externalització.

Tot i així, creuen també que una part de les disposicions incloses a la llei discriminen els licitadors per la seva forma jurídica, tot penalitzant les empreses mercantils, que podrien quedar directament excloses si es generalitzen les mesures previstes. Això afectaria molt especialment la petita i mitjana empresa, que basa la seva competitivitat en la feina de proximitat i en la qualitat del servei. Aquestes disposicions fan referència a l'estructura societaria dels licitadors i a aspectes organitzatius, que no tenen res a veure amb la qualitat del servei a prestar.

D'altra banda, la llei contempla la possibilitat d'establir com a criteris de selecció prèvia formar part de les anomenades empreses socials, una figura jurídica que encara no s'ha regulat, amb l'evident inseguretat jurídica que aquesta mesura produirà. Igualment, preveu la possibilitat de subscriure contractes reservats per a aquest tipus d'empreses, amb la qual cosa el risc d'exclusió per a la petita i mitjana empresa és fins i tot molt més elevat.

En la declaració realitzada per les organitzacions patronals, que adjuntem a aquesta nota de premsa, s'especifiquen els articles de la llei als quals s'oposen.

Nota de premsa

## La pequeña y mediana empresa ve inseguridad jurídica y riesgo de quedar excluida de la contratación pública en la ley de contratos de atención a las personas

*PIMEC y varias organizaciones patronales del sector de la atención a las personas hacen pública una declaración en la que expresan su oposición a una parte del articulado de la ley.*

*Consideran que la ley no provocará la privatización de servicios públicos, pero podría poner en riesgo la igualdad de acceso a la contratación pública.*

*Algunos criterios de adjudicación previstos en la ley discriminan a la pequeña y mediana empresa y no favorecen especialmente la calidad de los servicios públicos.*

**Barcelona, 3 de octubre de 2019.** PIMEC y las organizaciones patronales ACELLEC, AECPYMES, UPIMIR, ASCEN, ACCAC, ACES y ACAD creen que alguna de las críticas que se han realizado al proyecto de ley de contratos de atención a las personas, que se está tramitando actualmente en el Parlament de Catalunya, no están justificadas. Consideran que el texto ni promueve ni facilita la externalización de servicios públicos. Únicamente establece las condiciones de la contratación pública de los servicios que atienden a las personas con parámetros de calidad, una vez ya se ha decidido su externalización.

No obstante, creen también que una parte de las disposiciones incluidas en la ley discriminan a los licitadores por su forma jurídica, penalizando a las empresas mercantiles, que podrían quedar directamente excluidas si se generalizan las medidas previstas. Esto afectaría muy especialmente a la pequeña y mediana empresa, que basa su competitividad en el trabajo de proximidad y en la calidad del servicio. Estas disposiciones hacen referencia a la estructura societaria de los licitadores y a aspectos organizativos, que no tienen nada que ver con la calidad del servicio a prestar.

Por otro lado, la ley contempla la posibilidad de establecer como criterios de selección previa formar parte de las llamadas empresas sociales, una figura jurídica que todavía no se ha regulado, con la evidente inseguridad jurídica que esta medida producirá. Igualmente, prevé la posibilidad de suscribir contratos reservados para este tipo de empresas, con lo que el riesgo de exclusión para la pequeña y mediana empresa es si cabe mucho más elevado. En la declaración realizada por las organizaciones patronales, que adjuntamos a esta nota de prensa, se especifican los artículos de la ley a los que se oponen.

**Departament de Comunicació**  
[premsa@pimec.org](mailto:premsa@pimec.org)  
93 496 45 11